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PROTOKÓŁ Nr XXIV/2020 kadencji 2018- 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 30 września  2020 roku, o godz. 14
00

 
w sali konferencyjnej nr 205 Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi 
quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. I powitał radnych oraz 
zaproszonych gości.  
Lista obecności radnych stanowi załączniki nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady 
Witam serdecznie na dzisiejszej sesji Panie i Panów radnych Rady Powiatu, witam serdecznie 
Pana Krzysztofa Szałankiewicza Starostę Powiatu Średzkiego, Pana Sebastiana Burdzy 
Wicestarostę Powiatu Średzkiego. Witam serdecznie zespół towarzyszący i witam serdecznie 
gości, którzy przybyli na dzisiejszą, na dzisiejsze obrady. Radnych, Panie i Panów radnych 
Gminy Środa  Śląska bardzo się cieszymy, że Państwo nas odwiedzili.  
Witam serdecznie mieszkańców naszej, naszej gminy. Jesteśmy trochę w mniejszym kręgu jak 

zwykle, nie zapraszaliśmy dyrektorów oddziałów, jednostek towarzyszących. Z wiadomych 

względów nie chcemy, żeby w takim pomieszczeniu niewielkim było zbyt wiele osób w związku z 

pandemią. Przechodzimy proszę Państwa do, przechodzimy do porządku obrad dzisiejszej sesji, 

porządek obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniami. Czy są uwagi do porządku obrad? 

Proszę Pan Starosta.  

Starosta 
Panie Przewodniczący, Szanowni radni wnoszę, aby do porządku obrad w punkcie 10 podjąć 

uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2020 -

2027. Ta uchwała wynika, ze zmiany przedsięwzięć, które musimy przeprowadzić to jest 

modernizacja szpitala, budynku szpitala powiatowego w Środzie Śląskiej na ulicy Konstytucji 3-go 

Maja oraz zadania modernizacja drogi powiatowej Prężyce- Lenartowice- Księginice, także 

bardzo proszę Pana Przewodniczącego o włączenie tej uchwały do obrad. 

Przewodniczący Rady 
Dobrze czy są jeszcze jakiekolwiek uwagi do porządku obrad? Proszę Pani Przewodnicząca 
Mikła. 
 
Radna Mikła 
Wprowadzić również projekt  uchwały w sprawie rozpoznania skargi.  Jeżeli chodzi o nie, 

poczytam tutaj. Na teleinformacyjnych na e-PUAPie, jeżeli chodzi o szkoły i placówki oświatowe 

to jest taka skarga. I chciałabym tą uchwałę wprowadzić do porządku dzisiejszego. 

Przewodniczący Rady 
Dobrze, dziękuję Państwu. Proszę Państwa bardzo proszę, tutaj służby techniczne prosiły, żeby 
wypowiadać się bardzo blisko mikrofonu ewentualnie jeżeli ktoś no nawet może wtedy ściągnie 
maseczkę, bo to się nie nagrywa także, żeby być potem dobrze słyszalnym proszę mówić albo 
bez maseczki albo wprost do mikrofonu. Dobrze? Dobrze proszę Państwa. Proszę bardzo. 
 
Radna Partyka-Basa 
Szanowny Panie Przewodniczący jako członkowie Klubu Bezpartyjni Samorządowcy 

wnioskujemy o wprowadzenie zmiany w dzisiejszym porządku obrad i wprowadzenie punktu  6 

pod  nazwą: Informacja Starosty na temat przywrócenia działalności szpitala powiatowego w 

Środzie Śląskiej wraz z dyskusją. Ze względu na to, że wczoraj odbyła się komisja, zostały 

poczynione pewne ustalenia przekazane zostały nam pewne informacje myślę, że mieszkańcy 

powinni oficjalnie dowiedzieć się, co tam wczoraj zostało ustalone.  
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Do sali weszła radna Honorata Dulska 
Obecnych 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady 
Bardzo dziękuję, jest z nam Pani radna Honorata Dulska, dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca 
proszę Państwa oczywiście te wszystkie, te wszystkie zmiany do porządku obrad musimy 
przegłosować. I tutaj w sytuacji, kiedy Pani Przewodnicząca Judyta Partyka- Basa zgłasza tego 
typu propozycję ja uważam, że to jest dobra propozycja. Natomiast chcę tutaj zaznaczyć, że 
dyskusji ja dzisiaj nie przewiduję. Dyskusja jest elementem, do których osoby dyskutujące muszą 
się bardzo dobrze przygotować. To znaczy dokumentacja, papiery, pełnomocnik, więc 
sugerowałbym i złożę to w formie wniosku formalnego o taką formę tego dzisiejszego, tego 
punktu, żeby zrezygnować w tym miejscu z dyskusji, informacja tak. Jeżeli Pani się upiera to ja 
wniosę wniosek formalny z kolei z mojej strony, żeby zmienić tą formułę w ten sposób. 
 
Radna Partyka-Basa  
Ja się nie upieram, ale poproszę o 5 minut przerwy w takim razie, bo ja nie składam tego wniosku 
jako sama tylko jako członkowie  klubu.  
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, to jest wniosek formalny?  
 
Radna Partyka-Basa 
Tak.  
 
Przewodniczący Rady 
Przychylam się 5 minut  przerwy.  
 
Po przerwie. 
 
Przewodniczący Rady 
To co możemy już, Panie ustaliłyście? Jakie jest Państwa stanowisko? 
 
Radna Partyka-Basa 
Że dziś zostawimy tylko samą informację. 
 
Przewodniczący Rady 
Świetnie, ja może przypomnę jako członkowie Klubu Bezpartyjni Samorządowcy wnioskujemy o 
wprowadzenie zmiany w dzisiejszym porządku obrad i wprowadzenie pkt 6 Informacja Starosty 
na temat przywrócenia działalności szpitala powiatowego w Środzie Śląskiej. Dobrze. Proszę 
Państwa musimy przegłosować teraz porządek obrad wraz ze zmianami. Pierwsza zmiana 
dotyczy wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2020-2027 głosowanie poprzez podniesienie 
ręki. Kto z Pań i Panów jest za wprowadzeniem tego do porządku obrad? Proszę o podniesienie 
ręki. 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0 

Przewodniczący Rady 
Jednogłośnie, jest nieobecny Pan radny Wojewódka. Dobrze.  Projekt uchwały został 
wprowadzony do porządku obrad. Następny projekt uchwały. Za wprowadzeniem do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi głosowanie również poprzez podniesienie 
ręki, kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad.  
 

ZA – 14 P – 0 W – 0 

Przewodniczący Rady 
Jednogłośnie, dziękuję. Trzeci punkt dzisiejszej, trzeci wniosek w związku z takim a nie innym 
porządkiem obrad o wprowadzenie w pkt 6. Punktu o nazwie Informacja Starosty na temat 
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przywrócenia działalności szpitala powiatowego w Środzie Śląskiej, proszę  bardzo, kto z Pań i 
Panów jest za przyjęciem takiego porządku takiej zmiany w porządku obrad? 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0 

Do sali weszła radna Wiatrzyk 
Obecnych 16 radnych. 
 
Przewodniczący Rady 
Wszystkie punkty zostały przyjęte w tym momencie porządek sesji będzie wyglądał następująco. 
Jest z nami Pani radna Wiatrzyk. Witamy. Odczytał proponowany porządek sesji. 
Przechodzimy teraz do przegłosowania porządku obrad głosowanie odbywa się również poprzez 
podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem takiego porządku obrad? 
 

ZA – 16 P – 0 W – 0 
Dziękuję, jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianą, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 16  P – 0  W – 0 
 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXII/2020 i Nr XXIII/2020 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Informacja Starosty na temat przywrócenia działalności szpitala powiatowego w Środzie 

Śląskiej. 
7. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o oświadczeniach 

majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
8. Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych składanych na 

podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
9. Informacja o naborze do szkół, dla których Powiat Średzki jest organem prowadzącym. 
10. „15 min. dla wyborców”. 
11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie:  

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia lokalu użytkowego, usytuowanego w 
przyziemiu budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej, 
- wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy podużyczenia nieruchomości znajdujących 
się w Piersnie, 
- wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej z Gminą Kostomłoty 
kolejnej umowy użyczenia nieruchomości znajdujących się w Kostomłotach, 
- pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2079D położonej na terenie gminy 
Kostomłoty, 
- pozbawienia kategorii drogi powiatowej odcinków dróg nr 1607D, 2082D i 2056D 
położonych na terenie gminy Miękinia, 
- ustalenia stawek za zajęcie pasa drogowego na drogach powiatowych w powiecie średzkim 
- zmiany załącznika w uchwale nr XXXVIII/247/2014 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 
30 stycznia 2014 r. w sprawie określania przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest Powiat Średzki, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 3/ Przyjęcie protokołu  Nr XXII/2020 i Nr XXIII/2020 z sesji Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady 
Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi do protokołów z poprzednich sesji. Głosowanie odbędzie 
się również poprzez podniesienie ręki, oczywiście osobno do obu protokołów. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXII/2020 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  27 sierpnia   2020 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXII/2020 głosowała:   
 

ZA - 16  P - 0  W – 0 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXIII/2020 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  14 września  2020 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXIII/2020 głosowała:   
 

ZA - 16  P - 0  W – 0 
  

Ad. 4/Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu. (załącznik nr 2 do 
protokołu) 
 
Przewodniczący Rady 
Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie, otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
(załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Przewodniczący Rady 
Jeżeli nie było innych sugestii  z Państwa strony, proszę Pana Starostę o przedstawienie 
sprawozdania. 
 
Starosta przedstawił sprawozdanie.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo, Panu Staroście. Otwieram dyskusję w tym punkcie, proszę kto jest chętny?  
 
Radna  Partyka -Basa 
Szanowni Państwo, Panie Starosto jak wiemy od początku kadencji mamy 3 etatowych członków 
Zarządu. Proszę o informację, z czego wynika fakt, że Zarząd wskazał Pana Józefa 
Chabraszewskiego do złożenia oświadczenia woli w zakresie umowy o dofinansowanie z Gminą 
Miękinia.  
 
Starosta 
Szanowni Państwo, udało się osiągnąć porozumienie z Gminą Miękinia i z Wójtem Gminy 
Miękinia, jak Państwo wiecie negocjacje były bardzo  trudne i udało się dzisiaj sfinalizować to 
porozumienie. Wydaje mi się, że to jest bez znaczenia czy to podpisuje Pan Józef 
Chabraszewski czy Krzysztof Szałankiewicz uznaliśmy, że lepiej będzie, jeżeli to podpisze Józef 
Chabraszewski. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo, Panie Starosto czy są jeszcze pytania do sprawozdania? 
 
Radna Wiatrzyk  



5 

Szanowni Państwo, ja mam takie pytanie do Pana Starosty co to znaczy tutaj, że dokonano 
czynności prawnej związanej ze zmianą warunków emisji obligacji serii C12, D12, E12, o co tutaj 
chodzi? 
 
Przewodniczący Rady 
Ja może poproszę Panią Skarbnik, dobrze?  Jeśli Pani pozwoli, bo jest na pewno  bardziej 
zorientowana. 
 
Skarbnik 
Szanowni Państwo, Wysoka Rada na sesji sierpniowej podjęła uchwałę o zmianie warunków 
emisji obligacji. Zmiana ta polega na tym, że przesuwamy termin ich wykupu z roku 2020 i 
wydłużamy Wieloletnią Prognozę Finansową.  Zgodnie z ustawą o finansach publicznych w 
przypadku jednostek samorządu terytorialnego, których organem wykonawczym jest Zarząd po 
podjęciu takiej uchwały przez Radę, Zarząd ma obowiązek wskazać 2 członków Zarządu do 
podpisania tej umowy i taki dokument w postaci uchwały Zarządu musi zostać złożony w banku 
wraz z wcześniejszymi uchwałami podjętymi przez Radę, tylko wówczas możemy negocjować 
nowe warunki. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo, Pani Skarbnik. Czy są jeszcze chętni do zadawania pytań w kwestii 
sprawozdania? 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo, zamykam dyskusję w tym punkcie. 
 
Ad. 6/ Informacja Starosty na temat przywrócenia działalności szpitala powiatowego w 
Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady 
Przechodzimy do punktu następnego, a mianowicie wraz z wnioskiem Klubu Bezpartyjni 
Samorządowcy, w punkcie 6 wprowadzamy - Informację Starosty o przywrócenie działalności 
szpitala powiatowego w Środzie Śląskiej. I prosiłbym Panów Starostów o taką właśnie informację. 
Bardzo proszę Pan Starosta Burdzy. 
 
Wicestarosta 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado wczoraj cała Rada Powiatu wszyscy jej członkowie mieli 
tą okazję spotkać się z pełnomocnikiem, którego Pan Starosta upoważnił do spraw związanych z 
szeroko rozumianą ochroną zdrowia. Osoby, która pomóc ma i Zarządowi, i Państwu w 
reaktywacji usług medycznych w budynku, który został odzyskany 26 stycznia tego roku. I tak 
przez kilka godzin tak naprawdę wczoraj mieliśmy okazję usłyszeć o tym jakie tak naprawdę 
szanse, nadzieje też pokładamy w powrocie usług medycznych świadczonych w tym przypadku 
przez Powiat Średzki na terenie naszego Powiatu, jakie są te szanse? Próbowaliśmy też 
rozmawiać o ewentualnym harmonogramie dojścia do pewnych rozwiązań które, które nas 
czekają. Szanowni Państwo, Pani pełnomocnik, Pani Joanna Waluchowska jest z nami od 1,5 
miesiąca. I myślę, że wiele też czerpiemy od niej, a jeżeli chodzi o raz wiedzę jaką posiada, dwa 
doświadczenie zawodowe w zakresie szeroko pojętego, szeroko pojętej służby zdrowia. Jest to 
osoba, wieloletni pracownik Narodowego Funduszu Zdrowia Oddziału Dolnośląskiego, obecnie 
jest zastępcą dyrektora szpitala na Grabiszyńskiej, szpitala transplantologii tak, pamiętam. 
Szanowni Państwo, jak wszyscy wiemy, powinniśmy zacząć od dokonania analiz, bardzo 
szerokich analiz, dokładnych dotyczących zapotrzebowania na usługi medyczne na terenie 
naszego Powiatu i poszczególnych gmin. Taką analizę jesteśmy, przeprowadzamy cały czas. 
Wiąże się to z tym, że pozyskujemy dane ze źródła, czyli Narodowego Funduszu Zdrowia. I takie 
zapytanie złożyliśmy w formie dostępu do informacji publicznej i w oparciu o te dane jesteśmy w 
stanie pokazać w jakich obszarach możemy ewentualnie starać się, uwaga o kontrakt, o kontrakt 
z Narodowym Funduszem Zdrowia. O kontrakt, który jest absolutnie koniecznością przy 
prowadzeniu tego typu usług medycznych. Jako Rada Powiatu będziemy jeszcze w tym roku 
przyjmować uchwałą powołanie jednostki, czyli samodzielnego publicznego zakładu opieki 
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zdrowotnej, dlaczego? Dlatego, że wszyscy wiemy, że tendencja w tej chwili w naszym kraju jest 
taka, że na kontrakt mogą liczyć tylko i wyłącznie podmioty prowadzone przez samorządy, czyli 
podmioty publiczne. Dlatego też będziemy w tym kierunku zmierzać. Ale zanim powołamy 
uchwałą Rady Powiatu tą jednostkę musimy przygotować szereg innych dokumentów poprzez tą 
analizę o której mówiłem. Dwa, przede wszystkim dokładnie określić to, czego tak naprawdę 
oczekują od nas mieszkańcy poszczególnych gmin. W międzyczasie prowadzimy rozmowy i tutaj 
najważniejszymi podmiotami z którymi będziemy finalizować nasze zamierzenia jest to 
oczywiście Oddział Dolnośląski Narodowego Funduszu Zdrowia, z jego jak Państwo wiecie 
nowym dyrektorem na razie pełniącym obowiązki, a także przede wszystkim, Dolnośląski Urząd 
Wojewódzki Wydział Zdrowia, który ma kolosalne znaczenie w przypadku odtworzenia tych usług 
i prowadzenia ich w dalszej kolejności przez Powiat Średzki. Te wszystkie elementy składają się 
na ocenę naszych propozycji, ocenę celowości tej inwestycji, którą chcemy przeprowadzić i mam 
nadzieję, wszyscy mamy taką nadzieję już za kilka miesięcy by te usługi medyczne powróciły do 
naszego Powiatu. Dowiedzieliśmy się również, Szanowni Państwo bardzo dużo, jeżeli chodzi o 
kwestie samego leczenia stacjonarnego, czyli szpitali, szpitali powiatowych. No nie odkryję tutaj 
Ameryki jak stwierdzę, że jesteśmy w trakcie tak naprawdę cały czas przeprowadzania reformy 
służby zdrowia i tak Szanowni Państwo wszystkie kontrakty dotyczące szpitali powiatowych i nie 
tylko są ważne do końca czerwca 2021 roku. Też się wczoraj dowiedzieliśmy ze słów Pani 
pełnomocnik, że tak naprawdę nie wiemy w jakim kierunku ta reforma zmierza i w którym 
kierunku ona pójdzie. Nie wiemy czy te, ta sieć  szpitali się utrzyma, nie wiemy czy Rząd planuje 
zmianę dotyczącą kryteriów w ogóle powstawania sieci szpitali, nie wiemy w jakim kształcie ona 
ostatecznie zostanie przedstawiona. Wiemy tylko tyle, że został powołany zespół przy nowym 
Ministrze Zdrowia i rozpoczęły się prace nad zakończeniem mam nadzieję tej reformy. Dlatego 
też, na tą chwilę możliwości, jakie posiadamy w kontekście uruchomienia usług szpitalnych są 
zerowe Szanowni Państwo na wrzesień 2020 roku. I musimy mieć tą  świadomość, że są  pewne 
rzeczy już naprawdę niezależne od poszczególnych samorządów dlatego też będziemy 
oczywiście, dokładnie analizować to co się wydarzy i na pewno za kilka miesięcy będziemy 
wiedzieć więcej, w którym kierunku to wszystko pójdzie. Nie wiem czy Państwo też wiecie, ale ja 
osobiście tą informację też i to już z mediów ogólnopolskich posiadłem, że są plany na przykład 
centralizacji przede wszystkim szpitali powiatowych, przejęcia ich bezpośrednio pod jurysdykcję 
rządową, takie plany też pojawiają się. Więc w tym przypadku sami Państwo widzicie, że 
mówienie na tą chwilę o konkretach dotyczących usług stacjonarnych no jest nie chcę używać 
jakiegoś kolokwializmu no  nieuprawnione. Na tą chwilę oczywiście. Naszym celem jest jak 
najszersza paleta usług medycznych w naszym odzyskanym budynku byłego szpitala w Środzie 
Śląskiej i jako Zarząd i jako Rada będziemy w tym kierunku zmierzać. Natomiast to Szanowni 
Państwo to wczoraj dokładnie zostało przez Panią pełnomocnik przedstawione to jest, to są te 
usługi, na które mamy szansę już teraz czyli tak naprawdę za kilka miesięcy. Powołując SPZOZ 
jest to podmiot, który może w swoim zakresie prowadzić działalność medyczną w zakresie AOS-
ów, czyli ambulatoryjnej opieki specjalistycznej. I te rozmowy, które już prowadzimy z 
Narodowym Funduszem Zdrowia i na początku października przedstawimy nasze pomysły 
właśnie w Wydziale Zdrowia u Pana Wojewody, mają bardzo duże szanse powodzenia, ale 
oczywiście jest to związane z wieloma innymi rzeczami, które musimy jako Powiat 
przeprowadzić. I w skład ambulatoryjnej opieki specjalistycznej chcemy zaproponować to  
rozwiązanie na początek w postaci ambulatoryjnej opieki chirurgicznej, ambulatoryjnej opieki 
ortopedycznej. Do tego dochodzą jeszcze Szanowni Państwo możliwość uruchomienia poradni 
onkologicznej jesteśmy tak naprawdę w całym Powiecie nie ma tego typu usług, trzy 
ambulatoryjna fizjoterapia i ostatni element piąty jest to opieka długoterminowa pielęgnacyjna. Te 
wszystkie elementy są w naszym zasięgu za kilka miesięcy, które my tak uważamy są równie 
mocno oczekiwane przez naszych mieszkańców. Szanowni Państwo, to też m.in. wczoraj na 
sesji Rady Gminy padła taka sugestia, że możemy być konkurencją. Nie, to nie są tego typu 
usługi. SPZOZ-y czy POZ-ty (podstawowa opieka zdrowotna, która jest realizowana przez 
poszczególne gminy,  w naszym przypadku przez tylko i wyłącznie cztery Gminy, czyli przez 
Gminę Miękinia, Kostomłoty, Malczyce i Udanin, nie jest w żaden sposób konkurencją w 
stosunku do tego jakie mamy zamierzenia. Więc to są przychodnie to są deklaracje które 
składają poszczególne osoby, przypomnę, że między innymi można zmienić swojego lekarza 
rodzinnego dwa albo trzy razy w roku bez żadnych konsekwencji. Więc to jest całkowicie inny 
poziom świadczonych usług, ambulatoryjna opieka  specjalistyczna wychodzi trochę szerzej tutaj 
mówimy o usługach, które będą dostępne praktycznie całą dobę. To jest zaopatrzenie naszych 
mieszkańców usługi które są oczekiwane i uwaga one wynikają właśnie z tych analiz o których 
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też wczoraj dokładnie mówiliśmy z Panią pełnomocnik, na podstawie informacji pozyskanej z 
Narodowego Funduszu Zdrowia, tą informację pozyskuje się poprzez pesele mieszkańców, czyli 
mamy na przykład informacje taką, że) w 2019 roku ponad 5000 osób z terenu Powiatu 
Średzkiego uzyskało pomoc w zakresie specjalistki chirurgicznej. Z reguły te osoby trafiają na 
szpitalne oddziały ratunkowe, czyli tzw. SOR-y już nie muszę mówić wszyscy to wiemy jak długo 
czeka się na takim SOR-ze by uzyskać pomoc. Z reguły nasi mieszkańcy trafiają właśnie do 
szpitala na ulicy Fieldorfa albo do szpitala w Legnicy. Dlatego też utworzenie ambulatoryjnej 
opieki chirurgicznej i ortopedycznej łącznie z aparatem rentgenowskim, aparatem USG, 
gabinetami zabiegowymi, gipsownią na terenie Środy Śląskiej w budynku szpitala na pewno 
poprawi świadomość, poprawi bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Mówimy tu o bardzo 
szerokiej, szerokich przykładach dotyczących wypadkowości chociażby zwichnięć złamań, 
przerwania tkanki, oparzeń te wszystkie elementy moglibyśmy mieć tutaj na miejscu w Środzie 
Śląskiej w oparciu o oczywiście  kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia, w oparciu o osoby, 
które będą zatrudnione, czyli lekarzy specjalistów w przypadku dwóch poradni chirurgicznej i 
ortopedycznej minimum, które musielibyśmy spełnić to jest 4 lekarzy, to jest 4 lekarzy 
specjalistów, 2 chirurgów i 2 ortopedów. Oczywiście ten temat nas nie minie kwestia dotycząca 
współpracy z takimi specjalistami no to jest przed nami oczywiście, bo w momencie złożenia 
wniosku Szanowni Państwo przejścia całej procedury, to  jest procedura oceny właśnie celowości 
inwestycji ona się nazywa Jowisz przez Urząd Wojewódzki już nawet na tym etapie musimy być 
gotowi z całym jak gdyby elementami składowymi by te poradnie uruchomić, poradnie w ramach 
ambulatoryjnej opieki specjalistycznej, w ramach kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia i 
jak najdłużej otwarte. Dlatego też Szanowni Państwo jako Zarząd Powiatu, po to jest 
pełnomocnik, po to jest osoba znająca się na tym, na tej materii by to dokładnie przeanalizować, 
by ułatwić nam dokonanie tych wszystkich, zgromadzenie tych wszystkich dokumentów, a także 
równolegle prowadzone będą prace dostosowawcze budynku byłego szpitala w Środzie Śląskiej. 
I po przyjęciu przez Szanowną Radę, zmian dotyczących Wieloletniej Prognozy Finansowej 
jesteśmy gotowi z ogłoszeniem przetargu na to by pomieszczenia, które realizowałyby te 
wszystkie elementy o których ja wcześniej powiedziałem, no chcielibyśmy ten przetarg ogłosić, 
jak najszybciej wykonać remont dostosowawczy. W programie funkcjonalno -użytkowym,  który 
już mamy kompletny i oczywiście kosztorys, też w sugestiach Pani pełnomocnik znalazły  się 
pewne rozwiązania, które niestety  będą już z nami cały czas. Jak Państwo też widzicie w 
niektórych migawkach dotyczących poszczególnych szpitali w całym kraju przed każdym 
wejściem stoi namiot z reguły. Jest tzw. triaż, czyli wstępna selekcja pacjenta, który wejdzie na 
izbę przyjęć bądź już  do samego szpitala. Dlatego też my musimy też i ujęliśmy takie 
rozwiązanie w tym programie funkcjonalno -użytkowym by w  momencie przeprowadzenia 
remontu takie urządzenie w postaci kontenera w tej chwili już takie są dostępne na rynku 
usadowić przed wejściem do szpitala. Jeżeli Państwo się orientujecie jak wygląda nasz budynek, 
to główne wejście do tego typu usług medycznych, które chcemy zaproponować będzie od ulicy, 
od tyłu. Z przodu wchodzimy głównym wejściem do szpitala od strony parku i parkingu 
wchodzimy do po  godzinie osiemnastej do tzw. nocnej i świątecznej opieki, którą świadczy firma 
zewnętrzna jak Państwo wiecie. Ich kontrakt jeszcze będzie trwać przez 2 lata i jest wykonywane 
w godzinach nocnych, weekendowych, sobota, niedziela i święta. I to mamy zagwarantowane 
jako, jako Powiat Średzki, jako Środa Śląska, kontrakt o ile pamiętam jest na poziomie 85 000 zł. 
miesięcznie i oni go realizują nieprzerwalnie, to znaczy  z przerwą małą jak Państwo pamiętacie 
nocna i świąteczna pomoc przez kilka miesięcy była dla naszych mieszkańców przydzielona w 
miejscowości Sobótka, było  kilka miesięcy takiej nerwówki udało się powrócić, jak gdyby 
przywrócić te usługi do Środy Śląskiej i one na pewno Szanowni Państwo zostaną już z nami na 
stałe. Dlatego też ten remont, o którym mówię i te nakłady które, o  ile Rada oczywiście się 
zgodzi a wstępnie już jesteśmy po, po rozmowach wczorajszy chociażby na komisji dotyczyć 
będą przede wszystkim ten remont to nie jest tylko lifting wnętrz, bo to usługi będą świadczone 
na poziomie 0, czyli tak naprawdę na parterze nie mamy żadnych barier architektonicznych czyli 
jest dostępność, musimy zadaszyć podwórko dla ewentualnych pacjentów przywożonych przez, 
przez zespoły kartkowe, musimy przede wszystkim to jest bardzo ważne, jeżeli chodzi o budynek 
o jego substancje przystąpić do remontu dachu, ale płaskiego dachu nie spadzistego, musimy 
odtworzyć Szanowni Państwo wszystkie jak gdyby przewody czy to się nazywa systemy, które są 
w całym budynku rozprowadzone, czyli systemy gazów medycznych, tlenowych, klimatyzacje. 
Bardzo istotnym elementem jak gdyby rozpoczęcia działalności w tym budynku jakiejkolwiek 
działalności medycznej będzie uruchomienie trzech wind, które mamy zlokalizowane w tym 
budynku i elementy, które pojawiają się w tych przede wszystkim 2 poradniach, czyli poradni 
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chirurgicznej i poradni ortopedycznej, to jest rentgen i urządzenie USG o którym wspomniałem 
wcześniej. Jest jeszcze jeden element bardzo istotny, Szanowni Państwo by otrzymać taki 
kontrakt można go otrzymać w dwojaki sposób. Poprzez ogłoszony konkurs przez Narodowy 
Fundusz Zdrowia bądź poprzez rokowania, czyli zaproszenie podmiotów z danego terenu w 
oparciu o tzw. mapkę zapotrzebowania, którą też się analizuje, czyli płatnik jakim jest Narodowy 
Fundusz Zdrowia sprzedaje swoje usługi dla mieszkańców poszczególnym podmiotom czy to 
POZ-tom, SPZOZ-om czy spółkom. I w tym przypadku, jak Państwo wiecie większość radnych 
wie mamy stan epidemii na terenie naszego kraju i wszystkie konkursy w zakresie opieki 
zdrowotnej zostały zawieszone. Ostatnia nowela była chyba na początku września nie zniosła 
tego zapisu. Dlatego też mamy trochę czasu by przygotować substancję jaką jest budynek, 
przygotować wszystkie te analizy złożyć wniosek, przeprowadzić rozmowy z Urzędem 
Wojewódzkim, dopiąć temat początku tak naprawdę. Chcę,  żeby to jasno wybrzmiało to jest 
propozycja, którą chcemy wdrożyć bo jest realna na już i ona się sprawdzi. Proszę mi wierzyć, 
ona się sprawdzi, ona jest oczekiwana, ludzie chcą mieć więcej możliwości skorzystania z usług 
medycznych na terenie Środy Śląskiej i naszego Powiatu. Dlatego  też idziemy w tym kierunku, 
zaczynamy od tego, nie zostawiamy kwestii żadnych w  przyszłości możliwości uruchamiania 
usług stacjonarnych, ale to na tę chwilę jest po prostu niezależne od nas. Nie możemy obiecać 
czegoś, że otworzymy nie wiem na rok za 2, kiedy tak naprawdę nie wiemy, jakie będą zasady 
funkcjonowania poszczególnych szpitali, które szpitale znajdą się w sieci, a które nie. Jesteśmy 
niestety w tym położeniu, że nie możemy chociażby spełnić podstawowego warunku, jaki jest 
zawarty w byciem, bycia w sieci szpitali to jest nieprzerwalna działalność przez ostatnie 2 lata. 
Jak Państwo wiecie u  nas działalność szpitalna nie jest realizowana przez PCZ już od ponad 3 
lat, to jest raz, dwa kontrakt który umożliwia wejście do sieci musiałby być na poziomie 
20 000 000 zł. takiego kontraktu Środa Śląska nigdy nie miała. Najwyższy kontrakt jaki pamiętam 
to jest około 12 000 000 zł. na te 4 oddziały, które były prowadzone na początku przez Powiat 
później przez firmę PCZ. Dlatego też te elementy są czasami zaporowe, więc czekamy cierpliwie. 
Będziemy obserwować to co się wydarzy na szeroko jak gdyby szerokim rynku usług 
medycznych i będziemy dążyć do tego by wachlarz propozycji dla naszych mieszkańców był jak 
najszerszy. Czyli te elementy, o których powiedziałem są bardzo prawdopodobne w naszym 
zasięgu moglibyśmy je uruchomić już za kilka miesięcy.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo, Panie, momencik. Panie Wicestarosto proszę jeszcze powiedzieć naszym 
oglądającym nas mieszkańcom i obecnym tu gościom. Ile będzie nas kosztowało przystosowanie 
budynku szpitala do tych wymogów, przed którymi musimy stanąć, żeby w ogóle starać się o 
pieniądze z Narodowego Funduszu Zdrowia. Bo my musimy jak Pan powiedział nie tyle dokonać 
liftingu ile wykonać to co oni sobie życzą, żebyśmy w ogóle mogli się o kontrakt z NFZ-tem 
postarać.  
 
Wicestarosta 
Kosztorys, który jest integralną częścią programu funkcjonalno - użytkowego nie zdążylibyśmy 
zrobić projektu, bo takiego nie ma. Mamy zamiar zrobić to w jak gdyby konstrukcji zaprojektuj 
wybuduj, to jest raz. Kosztorys, który został zrobiony przedłożony nam 2, 3 dni temu opiewa na 
kwotę dokładnie 2 100 000 zł. to są elementy. Oczywiście ten początek, o którym mówiłem 
mógłby być troszkę mniejsze natomiast zakres robót pozwoli nam na spokojne czekanie na 
rozwój wypadków, które nastąpią za kilka miesięcy. Czyli mówię o tych gazach medycznych, 
mówię o klimatyzacji, mówię o dachu, mówię o elewacji budynku, mówię o windach, one przez 3 
lata są nieużytkowane, więc one muszą przejść te wszystkie dodatkowe UDT-y nie wiem jak to 
się tam dokładnie nazywa. Jak część Państwa wie, my też jako Powiat złożyliśmy wniosek na 
dwa piętra w naszym budynku, przypomnę w budynku mamy 4,5 tys. m² powierzchni, którą 
można wykorzystać na cele medyczne. Natomiast dwa piętra rozpoczął poprzedni właściciel 
remont i go nie skończył. To jest stan tak naprawdę surowy. Kilka miesięcy temu złożyliśmy 
wniosek do Wojewody Dolnośląskiego o ujęcie tego miejsca i ujęcie Powiatu Średzkiego w tzw. 
jeszcze pomocy wytchnieniowej. To jest  nowy rodzaj pomocy, który pojawił się niedawno jako 
propozycja też dla podmiotów czy dla powiatów czy dla gmin, gdzie takiej, takiej, takiego rodzaju 
pomocy po prostu nie ma. I ten, te elementy, mogę już Państwu powiedzieć jedno, że 
przeszliśmy pozytywnie weryfikację tego naszego wniosku i zostaliśmy ocenieni pozytywnie 
przez Wojewodę Dolnośląskiego, i wniosek trafił do Ministra Zdrowia. Orientujemy się z tego co 
wiemy są  tylko na razie 3 podmioty na terenie naszego kraju, które otrzymało pieniądze z 
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budżetu Państwa właśnie na realizację tego typu usług. Te usługi w skrócie jednym wielkim 
polegają na tym, że możemy zostawić pacjenta chorego, bliskiego na cały dzień bądź na okres 
np. 10 dni pod pełną opieką, nawet psychologiczną. Ten zakres tych prac obejmowałby remont 
tych dwóch pięter, które są nieskończone, wyposażenie, a także dałoby nam środki na 
prowadzenie tej działalności. Dlatego też wspomniałem o tym, bo mówiliśmy w momencie 
odzyskania budynku, że on jest nie w przyzwoitym stanie, to prawda, on jest praktycznie nakłady, 
które zostały poniesione przez poprzedniego właściciela moim, w moim odczuciu sięgają kilku 
milionów złotych. Szacujemy, że on jest przystosowany do świadczenia usług medycznych w 
80% te 20% to są te 2 poziomy,  które są nieskończone. Natomiast oczywiście jak się zagłębiamy 
szczegółowo w temat to, takie w cudzysłowie niespodzianki są przed nami. Czyli te elementy, o 
których mówię, które musimy wykonać by w ogóle prowadzić tam jakiekolwiek usługi medyczne, 
trochę szersze niż tylko nocna i świąteczna opieka czyli tak naprawdę wizyta pacjenta i lekarza, 
porada i to tak naprawdę wszystko jak, jeżeli coś się dzieje to wtedy wzywana jest karetka i 
zawożona jest taka osoba na oddział intensywnej terapii np. czy na szpitalny oddział ratunkowy. 
Więc 2 100 000 zł. to jest ten początek, który mam nadzieję i to będzie też wystarczające, 
żebyśmy ten budynek dostosowali. A te dwa piętra, które są nieużytkowane są praktycznie w 
stanie surowym złożony jest wniosek przeszedł weryfikację pozytywną opinię Wojewody, 
czekamy na rozstrzygnięcia od Ministra Zdrowia. No ufam, że się uda i że dzięki tym środkom 
będziemy w stanie jak gdyby jeszcze wyremontować te brakujące można powiedzieć oddziały. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo, proszę  bardzo Panie Starosto, jeszcze chce Pan coś dopowiedzieć.  
 
Starosta 
Ja pokrótce Szanowni Państwo uzupełnię wypowiedź Starosty Sebastiana Burdzego. Jak 
Państwo wiecie wczoraj mnie zwolniliście częściowo z komisji. Byłem na sesji Rady Gminy 
Malczyce i mam pozytywną wiadomość, dlatego że Rada Gminy (Malczyce, w Malczycach 
podjęła uchwałę o dofinansowaniu remontu w kwocie 159 tys. zł. powiem Państwu, ze tylko przy 
trzech głosach wstrzymujących się. Dzisiaj na sesji Rady Gminy Miękinia także podjęto uchwałę 
o dofinansowaniu prac remontowo - adaptacyjnych w budynku po byłym szpitalu powiatowym w 
Środzie Śląskiej, już mamy podpisaną umowę. Także z tego miejsca chciałbym bardzo 
podziękować Pani Wójt Gminy Kostomłoty Janinie Gawlik, że czuje tą potrzebę dofinansowania) 
służby zdrowia w Środzie Śląskiej,  oczywiście z radnymi jako pierwsza wpłaciła deklarowaną 
kwotę, także wielkie podziękowania dla Pani Wójt.  Chciałbym z tego miejsca też podziękować 
Wójtowi Gminy Miękinia. Sami Państwo wiecie jak ciężkie negocjacje były, jak ciężkie rozmowy, 
ale możemy mówić o pozytywnym finale. I oczywiście Wójtowi Gminy Malczyce Panu Piotrowi 
Frankowskiemu wraz z radnymi, bo także pochylili się pod naszymi potrzebami. Jak powiedział 
mój przedmówca budynek wymaga jeszcze remontu. Szacujemy, że to jest 20%, ale macie 
Państwo świadomość, że mogą tak  jak powiedział tutaj mój przedmówca wyniknąć jeszcze  
jakieś inne potrzeby, także tutaj każda pomoc dla budżetu Powiatu jest z  korzyścią dla nas 
wszystkich. Także bardzo  dziękuję z tego miejsca dla tych trzech Gmin. Wydaje mi się, że 
pokazaliśmy, że potrafimy działać konstruktywnie, oczywiście są różne naciski na nas, 
propozycje bardzo często są to propozycje nierealne, bądź wręcz złośliwe, które narażają Powiat 
Średzki na szkody. Ale my się nie poddajemy i robimy swoje. Szanowni Państwo robimy kroczek 
po kroczku i realizujemy zadanie, jakim jest reaktywacja usług medycznych w Środzie Śląskiej. 
Zrobiliśmy rzecz niemożliwą jesteśmy jedynym Powiatem w Polsce, który nabył budynek szpitala, 
także jesteśmy tutaj prekursorami i myślę, że też jesteśmy krok w przodzie w reformowaniu 
szpitali powiatowych. Także też dziękuję tu wszystkim radnym, którzy wspierali nas w tej trudnej 
misji. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo, może Panie Starosto ja chciałbym przeprosić  Państwa ale będziemy powoli tą 
informację już kończyć. Powiem Państwu tutaj  nowości wielkich już Państwo raczej nie 
usłyszycie myśmy się na ten temat nasłuchali już dobrych parę godzin. Ja chciałbym tylko 
podsumować, jeszcze będzie 15 dla samorządu, w tym punkcie oczywiście będą mogli zabrać 
głos osoby, które chcą zabrać głos, które chcą zadać pytanie. Ja chciałem jeszcze tylko Państwu 
powiedzieć  jedną rzecz i to nie wiem czy to wypłynęło bardzo jasno, ze słów Pana Starosty. My 
to wiemy bez pieniędzy Narodowego Funduszu Zdrowia szpitala nie uruchomimy, usług 
medycznych nie uruchomimy, więc musimy spełnić warunki, które nam Narodowy Fundusz 
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Zdrowia wskazał. To będzie kosztować nas już  2 000 000 zł. Natomiast, jeżeli okaże się, że 
jesteśmy w stanie uruchomić jakiekolwiek usługi medyczne jak najszybciej to będą to ambulatoria 
specjalistyczne, czynne 24 godziny na dobę, 7 dni w tygodniu. Natomiast kwestie szpitala, nic nie 
wiadomo, ponieważ Minister Niedzielski sam jeszcze nie wie, jaka koncepcja szpitali będzie 
obowiązywała po czerwcu 2021. I na tym stanowisko my możemy chcieć uruchomić tutaj 
wszystko, tylko, że na to trzeba mieć pieniądze i to nie my decydujemy, jaka  mapa 
zapotrzebowań jest. A zapotrzebowania na usługi szybkie, traumatologia mocno pojęta, 
złamania, uderzenia, krwawienia, rany urazowe no to jest to z czym nasz mieszkaniec i tu mówię 
do mieszkańców, możecie drodzy mieszkańcy być pewni, że ten kierunek będzie przez nas 
lansowany, żeby jak najszybciej was odciążyć od wyjazdu na SOR-y wrocławskie czy legnickie. 
Myślę, że ta informacja wstępna, większość z nas zadowala i kończę dyskusję w tym temacie. 
Przechodzimy do następnego punktu dzisiejszych obrad on jest taki trochę mało ciekawy, 
ponieważ są to sprawozdania. 
 
Ad. 7/Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o oświadczeniach 
majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
 
Przewodniczący Rady odczytał powyższą informację. 
 
W trakcie odczytywania przewodniczący zadał pytanie: Przepraszam bardzo czy jest transmisja?  

Proszę sprawdzić. 

Ad. 8/Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych składanych 
na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 
 
Starosta odczytał powyższą informację. 
 
Ad. 9/Informacja o naborze do szkół, dla których Powiat Średzki jest organem 
prowadzącym. 
 
Przewodniczący Rady  
Temat był wczoraj omawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Opieki Społecznej. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie widzę chętnych do dyskusji, 

zamykam dyskusję. 

Ad.10/ „15 minut dla wyborów” 

Przewodniczący Rady 
Ja zdaję sobie sprawę, że koleżanki i koledzy radni z Gminy Środa Śląska nie przyszli po to żeby 
słuchać naszych tutaj uchwał, więc w tym punkcie mogą zabrać głos osoby  spoza Rady, 15 
minut dla wyborców teraz dyskusja. Proszę bardzo Pan Burmistrz Adam Ruciński, bardzo bym 
prosił do mównicy, żeby było Pana lepiej widzieć.  Czy jest transmisja? Tak, dziękuję. 
 
Adam Ruciński – Burmistrz Środy Śląskiej 
Dobrze, Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo, radni Rady Powiatu 
koleżanki i koledzy, którzy tutaj przyszli z Rady Miejskiej, wszyscy zebrani goście. Jak Państwo 
wiecie my nie przychodzimy często, raczej incydentalnie, ale w momentach ważnych, trudnych, 
problemowych lub wywołanych działaniem władz Powiatu. No i tutaj dzisiaj to jest taki przypadek 
z jednej strony przychodzimy no dowiedzieć się czegoś co jest ważne. Ten punkt, który wcześniej 
Klub Bezpartyjnych Samorządowców zgłosił trochę rozjaśnił może nam obraz sytuacji, ale 
pozostawił zdecydowanie więcej niedopowiedzeń i niedosytu, ale do tego wrócę w późniejszej 
części. Po drugie, czy po pierwsze, przeszliśmy też tutaj no skonfudowani, zirytowani Państwa 
działaniem bądź niektórych Państwa przedstawicieli. Ja rozumiem, że bo jestem 
samorządowcem, że politykę operacyjną przede wszystkim w Powiecie prowadzi Zarząd 
Powiatu. Zarząd Powiatu to grono kolegialne składające się u Państwa aż z 5 członków no i 
każdy członek Zarządu za to współodpowiada oczywiście w pewnych proporcjach jakie wynikają 
z zakresu czynności. No ale chcę to powiedzieć wyraźnie, no bo nie chcę, żeby tutaj ktoś tylko 
indywidualnie na przykład Pan Starosta był wskazywany jako jedyna osoba, która bym powiedział 
prowadzi tą politykę, bo tak jak mówię dla mnie, dla nas jest to Zarząd Powiatu. I oczywiście 
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Rada Powiatu, która wskazuje kierunki natomiast aktywność jest po stronie Zarządu. Myślę, że 
przede wszystkim ja, przynajmniej ja przyszedłem tutaj z pewnym apelem. Pewnym apelem do 
właśnie Zarządu Powiatu składającego się z 5 osób, z apelem takim natury ogólnej. Otóż apel 
mój czy nasz polega na tym żeby, jeżeli prowadzimy pewną politykę, bo samorząd to też pewna 
polityka samorządowa polityka lokalna, żeby wyrażać się precyzyjnie, szczegółowo, a nie 
budować przekaz ogólny, zmanipulowany, niedopowiedziany, który wypacza tak naprawdę i cele, 
zamiary, no i intencje prowadzenia polityki no przez inne organy samorządowe. Wielokrotnie 
spotykamy się, ja się osobiście spotykam z takimi komentarzami, informacjami, opiniami 
mieszkańców, że to jest taki tutaj zły Burmistrz, zła Rada Miejska, która nie chce dać na szpital. 
To jest właśnie ta manipulacja, przeciwko której protestujemy, bo to tak nie jest jak Państwo 
budujecie pewien przekaz wychodzi gdzieś ogólnie z Powiatu już nie wnikam, kto konkretnie, ale 
to wyraźnie adresowane nawet jedna mieszkanka powiedziała, że Pan Starosta, pytam a skąd 
Pani to wie? A bo Pan Starosta w wywiadzie dziś powiedział że...  
 
Przewodniczący Rady 
Panie Burmistrzu, proszę pamiętać, że mamy ograniczony czas.  
 
Adam Ruciński – Burmistrz Środy Śląskiej 
Ale to 15 minut jeszcze nie minęło Panie Przewodniczący. 
 
Przewodniczący Rady 
Ale jeszcze inni radni, myślę, że tak.  
 
Adam Ruciński – Burmistrz Środy Śląskiej 
Dobrze, apel generalnie, apel jak to spuentować, to był akurat przykład, spuentować  naprawdę 
proszę Państwa, Zarząd Powiatu w 5 osobach przede wszystkim o precyzyjne formułowanie 
swoich opinii, swoich stanowisk, które tyczą się w szczególności działań Gminy Środa Śląska. I to 
dotyczy i szpitala, inne kwestie, które gdzieś nas łączą a przynajmniej powinny łączyć, jeżeli 
jesteśmy na północy gminy Środa Śląska i tam się mówi, że gmina nie chce dać, Środa czy 
Burmistrz nawet nie chce dać na drogi powiatowe projekty myśmy się wyraźnie precyzyjnie na 
prawie dwóch stronach, na które drogi chcemy dać do projektu, czyli do Zakrzowa i do Słupa a na 
które drogi uważamy, że powinny dać Wody Polskie, które, których podwykonawcy rozjeździli. Ja 
apeluję i proszę o precyzyjny przekaz nie uogólnianie i nie przypinanie łatki samorządowcom z 
Gminy Środa Śląska, że to są tacy źli samorządowcy i nie do współpracy, to jest po pierwsze. Po 
drugie i  tutaj chcę przejść do meritum, bo jestem pełen podziwu, naprawdę podziwu jak z wielkiej 
porażki próbuje się tutaj budować sukces. To co Pan Starosta mówił w punkcie, 3 punkty wstecz 
dotyczącym informacji Zarządu, no to ja podziwiam powiedziałbym ten przekaz w rozumieniu 
powiedział Pan „jesteśmy pionierami w odkupywaniu budynków szpitalnych”, no ale to kiedyś 
Rada Powiatu czy Zarząd Powiatu był pionierem sprzedaży tych budynków  i dzisiaj wracamy do 
punktu wyjścia. Budowanie z tego sukcesu, wielkiej aureoli chwały jest co najmniej dziwne. Ale 
myślę, że najważniejsze jest zupełnie gdzieś indziej bo siedzi tutaj na sali Pan Stanisław Góra, 
który nie wiem czy tak można powiedzieć reprezentuje ponad  4 tys.  a pewnie i więcej  5000 
mieszkańców Powiatu Średzkiego, którzy podpisali się pod petycją, apelem za czym? Za 
reaktywacją szpitala powiatowego, jak co to jest szpital powiatowy w rozumieniu ludzi 
mieszkańców, którzy pamiętają jak ten szpital wyglądał to jest co najmniej 4 oddziały, izba 
przyjęć to jest szpital i wszyscy, którzy się podpisali pod tą petycją tego oczekują. Pan Starosta, 
Wicestarosta Burdzy mówił, że no będziemy badać, będziecie badać potrzeby, ale potrzeby są 
jasno zdefiniowane. Potrzeby wyrażone podpisami ponad 5000 mieszkańców są zdefiniowane 
jako reaktywacja szpitala, a tu się mówi o reaktywacji sprytnie bardzo sprytnie o reaktywacji usług 
medycznych. A usługi medyczne to bardzo szerokie pojęcie i ono kompletnie może mieć inny 
wymiar i tak widzę, że w tym kierunku póki co idzie niż powszechne oczekiwanie na reaktywację 
szpitala. Reaktywacja szpitala w budynku odzyskanym to jest dla nas jako dla samorządowców z 
Gminy Środa Śląska dla Powiatu Średzkiego, dla mieszkańców Powiatu ten cel ostateczny ten 
cel, bym powiedział pełny. A dzisiaj, ja szanuję oczywiście to co się udaje ustalić, 
zaprogramować w koncepcje zmieścić to co tutaj Pan Wicestarosta powiedział, ale to nie zastąpi 
tak naprawdę szpitala w rozumieniu ludzi. To może poprawić, to może udoskonalić, to może 
ułatwić korzystanie z usług medycznych różnego typu, ale to kompletnie abstrahuje od tego co 
było wcześniej i co w oczekiwaniu ludzi powinno być przywrócone oprócz odkupu budynku. Bo 
tylko bo odkup budynku, bo odkup budynku tylko temu ma służyć. I tak naprawdę w naszej bym 
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powiedział  woli pomocy od samego początku wyrażane to było w uchwałach, w szczególności w 
uchwale z września Rady Miejskiej, w uchwale z września 2019 roku, że tak, że my pomożemy, 
na odkup szpitala, ale w celu przywrócenia w tym budynku, prawie literalnie cytuję z uchwały, w 
celu przywrócenia tym budynku działalności szpitala powiatowego nie jakiś tam usług 
medycznych, ambulatoryjnych, rehabilitacyjnych, różnego typu tylko w tym celu. I Państwo się nie 
dziwcie nam, że my stawiamy ten temat w sposób asertywny i konsekwentny. Natomiast bardzo 
nas boli i mamy ogromne pretensje do Państwa, że Państwo ten przekaz bym powiedział 
zniekształcacie puentując go brakiem woli pomocy. Wola pomocy jest, ale na konkretny cel. No i 
myślę że, że to jest sedno sprawy. Bo rozmijają się w mojej ocenie jako samorządowca Państwa 
aktualne plany z tym czego ludzie oczekują, a dowodem czego ludzie oczekują jest 5000 
podpisów, które Pan Stanisław Góra koordynował  i to jest głos społeczeństwa. Pytanie 
oczywiście jest zasadnicze czy Państwa na to stać, czy jest, czy możecie tego dokonać? Ja 
uważam, że kończąc swoją wypowiedź, że tutaj brakuje z Państwa strony pewnej jasnej polityki 
informacyjnej. Wskazania,  powiedzenia społeczeństwu czy to są dobre rzeczy czy to są złe 
rzeczy, ale powiedzenia społeczeństwu wprost na co to społeczeństwo Powiatu Średzkiego może 
liczyć. Czy tylko i wyłącznie na nawet nie namiastkę szpitala, może namiastkę, może to będzie to 
co Pan Starosta Burdzy mówił jakaś forma Izby Przyjęć, czy może liczyć na pełny szpital cztero 
czy tak jak my mówimy, chociaż dwuoddziałowy, z czego to wynika to myślę, że ktoś, kto słucha 
sesji Rady Miejskiej,  wypowiedzi poszczególnych radnych to jest się w stanie zorientować i 
domyślić. Brakuje tej jasnej polityki informacyjnej, dokąd Państwo jako Powiat Średzki z tym 
budynkiem zmierzacie, bo wtedy można będzie skonfrontować te oczekiwania mieszkańców z 
tym co proponujecie jako Zarząd czy Rada Powiatu, tego brakuje. I nam też tego brakuje dzisiaj 
przyszliśmy po to, żeby się czegoś dowiedzieć, bo przekazać takie czy inne pieniądze nie 
wiadomo bym powiedział, z jakim skutkiem ostatecznym to nie jest nasza droga i dlatego takie 
okoliczności wskazujemy jako warunkujące naszą pomoc. Ja widzę że, że generalnie tutaj 
wszystko się upraszcza i Państwo, no Pan Starosta się cieszy z tego, że Gmina Miękinia 
przekazuje czy przekaże 200 000 zł. Panie Starosto patrząc algorytmem, który był, ileś tam 
kwartałów temu tutaj prezentowany Gmina Miękinia z tego co pamiętam 10% miała przekazać.  
No to 10% od 4 600 000 jest to 460 000 zł. na przykład ale Państwo już obniżacie sobie 
poprzeczkę i cieszyć się z małych rzeczy. Czasami może jest to dobre natomiast to jest pewien 
tylko zamiennik, który niczego tak naprawdę nie rozwiązuje w sposób strukturalny, żeby osiągnąć 
cel ostateczny, czyli reaktywować nie usługi medyczne tylko reaktywować szpital, trzeba mieć 
mocne wsparcie wszystkich gmin. Podkreślam wszystkich gmin. Nie takie wsparcie incydentalne, 
takie może będzie, może nie będzie. Jeden da drugi nie da, jeden do pół, jeden da jedną trzecią.  
 
Przewodniczący Rady 
Panie Burmistrzu czas się kończy.  
 
Adam Ruciński – Burmistrz Środy Śląskiej  
Już Panie Przewodniczący zmierzam. Więc nie, nie, nie ten bym powiedział, nie ten poziom 
aspiracji. Państwo, ja bym oczekiwał, że Państwo wyżej sobie postawicie poprzeczkę i do tej 
wyżej postawionej poprzeczki będziecie ze wszystkich sił próbowali doskoczyć, bo takie są 
oczekiwania społeczne. I tutaj szkoda byłoby rozczarowania społeczeństwa, że odzyskano 
budynek szpitala, a tak naprawdę w tym budynku szpitala nie będzie, będą inne zamienniki też 
potrzebne, ale jednak zamienniki. O to do Państwa apeluję jako samorządowiec ziemi średzkiej, 
dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Panu Burmistrzowi. Właściwie, nie padło żadne pytanie, bo tutaj. Pytanie, konkretne 
pytanie. Konkretne pytanie, bo ja liczyłem, że ma Pan jakieś pytania. Bo Pan w ogóle nie słuchał 
co mówi Pan Wicestarosta Burdzy, kompletnie Panie słuchał. Ja nie chciałbym tutaj dyskusji w 
tym punkcie, bo to nie jest czas na dyskusję z radnymi. Członek Zarządu Czesław Kaczmarek 
proszę  ale to ma być krótko. 
 
(Radna Partyka- Basa 
Panie Przewodniczący my nigdy nie mogliśmy odpowiadać, jak mieszkańcy byli z Kryniczna.) 
 
Głos z sali 
Nie w porządku.  
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Radny Kaczmarek 
Szanowni Państwo sprawa jest ważna.  Sprawa jest bardzo ważna, ponieważ, ponieważ dotyczy 
a w tej sprawie Panie Burmistrzu...  
 
Przewodniczący Rady 
Panie, Panie, Pani,  Panie Czesławie mam prośbę do Pana.  
 
Radny Kaczmarek 
Ja tylko się odniosę do szpitala. 
 
Przewodniczący Rady 
To się nie da, to się nie da, wywołamy burzę, którą która się... 
 
Radny Kaczmarek  
Panie Przewodniczący jestem członkiem Zarządu, jestem obywatelem tego Powiatu, płacę tu 
również podatki i mam prawo, i mam prawo, i pouczanie z tego miejsca przez obywatela...  
 
Przewodniczący Rady 
Może inaczej ale może inaczej czy Pan pozwoli, że ja to zrobię  za Pana czy ja to mogę zrobić za 
Pana?  
 
Radny Kaczmarek 
Nie. 
 
Przewodniczący Rady 
Ale bardzo Pana proszę niech Pan mi nie utrudnia. 
 
Radny Kaczmarek 
Wobec tego ja tylko jedno pytanie zadam Panu Burmistrzowi mogę?  
 
Przewodniczący Rady 
A to już wychodzimy poza ten.  
 
Radny Kaczmarek 
Panie Burmistrzu jedno pytanie i wyjdę. 
 
Przewodniczący  Rady 
Panie, Panie, Panie proszę przesuwamy Pana na wnioski i oświadczenia radnych to co chce Pan 
powiedzieć. Nie. Ja przepraszam. Proszę Państwa w tym momencie bardzo wyraźnie widać, już 
nie udzielę Panu głosu. W tym momencie bardzo widocznie widać jak potrzebne było to do czego 
nie doszło. Nie doszło do spotkania obu połączonych Rad Gminy i Powiatu po to, żeby Pan 
Burmistrz mógł usłyszeć to, czego nie wie. Bo nie wie bardzo wielu rzeczy i spotkaliśmy się tutaj 
z połajanką ze strony Pana Burmistrza, jak też my nie mamy ambicji. Nie można tak jak sam Pan 
podpowiedział budować współpracy na niedomówieniach, na jakiś niepełnych informacjach czy 
na kłamstwie. I z przykrością muszę stwierdzić, że to nie my jesteśmy źródłem tego kłamstwa i 
tych dezinformacji. Proszę Państwa, Szanowni radni Gminy Środa Śląska jesteśmy niezależną 
jednostką samorządu terytorialnego, mamy własne cele, mamy własne zadania, mamy własne 
finanse.  Ja się nie spotkałem przez 16 lat, jak byłem radnym, żeby jedna jednostka samorządu 
terytorialnego wskazywała w sposób brutalny na łamach prasy co inna jednostka samorządu 
terytorialnego robi źle, czy jej się coś podoba, czy jej się nie podoba, za jakie pieniądze, ile ma to 
kosztować i dlaczego. To nie są kompetencje jednej Rady Powiatu w stosunku do drugiej. 
Kompetencjami jest współpraca i ja bardzo Państwa proszę. Tutaj padło bardzo wiele gorzkich 
słów ze strony Pana Burmistrza, kłamliwych znowu. Kompletnie nie ma pojęcia, kompletnie nie 
ma pojęcia jak będzie wyglądała służba zdrowia za parę miesięcy. My to już wiemy, my  radni to 
już wiemy a Pan nie. I Pan buduje swoją pozycję społeczną na ocenie naszych działań. Czy to 
jest współpraca.? Ja bardzo proszę i bardzo apeluję, Państwo zobowiązaliście się do pomocy 
finansowej. Chcecie jej udzielić? To udzielcie, nie chcecie jej udzielić, to nie przeszkadzajcie. Bo 
my musimy tłumaczyć potem ludziom, nie udzielę Panu głosu. Będziemy musieli tłumaczyć 
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ludziom, bo znowu Pan powie kupę bzdur i niestety nieprawidłowości. Będziemy, my tracimy 
energię na tłumaczenie ludziom, że to co się pojawia w prasie, jest nieprawdą i  tam tracimy 
energię, a nie na rozwiązywanie faktycznych problemów. Proszę nas zostawić w spokoju. Ja nie 
chodzę po to na sesje rady powiatu, żeby wytykać Panu Pańskie błędy, a one są. Ale nie chodzę, 
bo to nie są moje kompetencje. Zamykam dyskusję w tym punkcie.  
 
Głos z sali  
Dziękujemy. 
 
Przewodniczący Rady 
Ogłaszam 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa przechodzimy do dalszego porządku obrad, proszę zająć miejsce. Punkt  11 
dzisiejszego porządku obrad to podjęcie uchwał Rady Powiatu. 
 
Salę opuściła radna Małgorzata Rachwalska 
Obecnych 15 radnych. 
 
Ad. 11/ Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 
 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/141/2020 w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 

- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia lokalu użytkowego, usytuowanego w 
przyziemiu budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej, 
 

Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/142/2020 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia 
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lokalu użytkowego, usytuowanego w przyziemiu budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w 
Środzie Śląskiej 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 

- wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy podużyczenia nieruchomości znajdujących 
się w Piersnie, 

 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/143/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
podużyczenia nieruchomości znajdujących się w Piersnie, 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 

 
- wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej z Gminą Kostomłoty 
kolejnej umowy użyczenia nieruchomości znajdujących się w Kostomłotach, 

 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/144/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 
Środzie Śląskiej z Gminą Kostomłoty kolejnej umowy użyczenia nieruchomości 
znajdujących się w Kostomłotach 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
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- pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi nr 2079D położonej na terenie gminy 
Kostomłoty, 

 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/145/2020 w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej części drogi 
nr 2079D położonej na terenie gminy Kostomłoty 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 

- pozbawienia kategorii drogi powiatowej odcinków dróg nr 1607D, 2082D i 2056D 
położonych na terenie gminy Miękinia, 
 

Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/146/2020 w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej odcinków 
dróg nr 1607D, 2082D i 2056D położonych na terenie gminy Miękinia 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 

- ustalenia stawek za zajęcie pasa drogowego na drogach powiatowych w powiecie średzkim 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/147/2020 w sprawie ustalenia stawek za zajęcie pasa drogowego na 
drogach powiatowych w powiecie średzkim 
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Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 

- zmiany załącznika w uchwale nr XXXVIII/247/2014 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 
30 stycznia 2014 r. w sprawie określania przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest Powiat Średzki, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/148/2020 w sprawie zmiany załącznika w uchwale nr XXXVIII/247/2014 
Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie określania 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 
Średzki, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2020-2027, 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W - 1  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/149/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Średzkiego na lata 2020-2027 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – Wstrzymał się;  Maria Zachary – ZA 
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- rozpatrzenia skargi, 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie  
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XXIV/150/2020 w sprawie rozpatrzenia skargi. 
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa – ZA; 
Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA;   
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 
Ad. 11/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady 
Przechodzimy do następnego punktu dzisiejszych obrad. Przechodzimy do punktu 12. 
Interpelacja i zapytania radnych. Proszę bardzo, czy ktoś chce złożyć interpelację bądź 
zapytanie? W formie pisemnej rzecz jasna. Nie widzę chętnych.  Zamykam dyskusję w tym 
punkcie.  
 
Ad. 13/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy ktoś chce oświadczyć coś albo jakiś złożyć wniosek? Pan radny Wojewódka, proszę bardzo.   
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, dostałem taką interwencję mieszkańców dotyczą drogi 2075D  to jest 
droga relacji Środa Śląska - Kostomłoty, przy drodze ustawiony jest w ciągu drogi są ustawione 
znaki ograniczenie do 15 ton natomiast przy zjazdach z drogi  krajowej 94 i przy wjazdach z 
autostrady są znaki informujące o ograniczeniu do 20 ton, więc prosiłbym tutaj o ujednolicanie 
tego, tego oznakowania do 15 ton tak jak jest tak  jak jest na drodze.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję oświadczenie zostało.  
 
Radny Wojewódka 
Wniosek.  
  
Przewodniczący Rady 
Wniosek. To jest wniosek, wniosek o ujednolicenie tej tutaj, to skierowane jest do Pana członka 
Zarządu Pierzchalskiego, proszę się tym zająć. Czy  ktoś jeszcze chce złożyć wniosek, proszę 
bardzo Pan radny Czesław Kaczmarek członek Zarządu. Bardzo proszę do mikrofonu. Do 
mikrofonu bardzo proszę. 
 
Radny Kaczmarek 
Listę poparcia dlatego żeby, żebyśmy otwarli szpital. Otóż ja jestem daleki od awanturnictwa, 
lubię ugodę. Natomiast wystąpienie Pana Burmistrza szkoda, że go nie ma. Chciałem jak 
Państwo widzieliście odnieść się jako ten, który 20% udziału ma w każdej decyzji, którą tu 
podejmujemy. I każdą decyzję, którą podejmuje głęboko staram się przemyśleć, przedyskutować 
i nie jest to tak, że zawsze jesteśmy jednomyślni. Natomiast to co żeśmy tu usłyszeli urąga 
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wszystkim standardom współżycia między ludźmi, urąga wiedzy na temat funkcjonowania 
naszego Państwa. Bo zdajemy sobie sprawę, każdy niekoniecznie wykształcony człowiek wie, że 
odpowiedzialność za usługi medyczne ma na sobie Rząd. Robi to rękami samorządów. Każda z 
4 gmin prócz  Środy ma swoje ośrodki zdrowia, Gmina Środa Śląska tego nie prowadzi. My jako 
Powiat, zdecydowaliśmy pod, biorąc pod uwagę potrzeby i reakcje społeczeństwa po tym co się 
wydarzyło po PCZ-ie, że chcemy reaktywować te usługi medyczne. Natomiast my nie  jesteśmy 
tym podmiotem, który jest w stanie zapewnić funkcjonowanie 4 oddziałów jak tu mówił przed 
chwilą Burmistrz. Robimy to co jest możliwe w granicach istniejącego prawa porządku prawnego i 
robimy to na  co umożliwia nam nasza dzisiejsza władza. Innej możliwości nie ma. Padły tu 
wczoraj słowa zrozumiałe i stanowcze i jedyne możliwe, że bez kontraktu z Narodowego 
Funduszu Zdrowia my żadnych usług robić nie będziemy. I w takiej sytuacji gdzie przychodzi Pan 
Burmistrz jeden z bardzo, włodarz bardzo dużej gminy, którego budżet jest dwukrotnie większy 
od powiatowego i nie podejmuje  dyskusji wręcz nas obraża. Byliśmy, staraliśmy się dojść do 
konsensusu do porozumienia. Osobiście byłem było na zresztą kilka osób na Komisji Zdrowia w 
Gminie Środa Śląska, niestety jest mur, którego przebić nie możemy. Czy tak, czy w takiej 
sytuacji, potrzebna jest polemika, ale czy jest możliwa z tym Panem? Skoro on wychodząc 
trzaska ostentacyjnie drzwiami. Pokazując swoją,  swój stosunek do nas wszystkich. Tak się po 
prostu w cywilizowanym świecie, nie da robić. Jestem zdania, jestem przekonany, że to popieram 
całkowicie stanowisko przedstawione przez Pana Przewodniczącego, że nie musimy czekać na 
dobry gest Pana Burmistrza. Będziemy szli konsekwentnie dzień po dniu i rozwiązywali problemy 
po to, żeby uzyskać to co jest możliwe, aby osiągnąć maksymalną ilość usług medycznych w 
naszym Powiecie, i do tego będę się przyczyniał tak długo jak długo będę tu radnym. Natomiast 
chciałbym kończąc już, aby Państwo radni związani z Gminą Środa Śląska zapytali. Jest taka tu 
w przerwie doszła do mnie informacja, że jak  Państwo wiecie w czasie chyba w lipcu 
kupowaliśmy  przyrząd dla pogotowia ratunkowego.  
 
Przewodniczący Rady 
Lukas 3 to się nazywa. 
 
Radny Kaczmarek 
On kosztował  53 tys. tam 500 zdaje się. Myśmy jako radni złożyli się i było tam około, około  3 
tys.  złotych  każdy z nas rzucił po ileś tam.  Powiat dał  30 tys. W prasie przeczytałem, że Pan 
Burmistrz dał 5. tys.  Dzisiaj się dowiedziałem, że tych 5 tys. do dzisiaj nie wpłynęło na konto 
Powiatu. Więc proszę Państwa czy ma ten człowiek moralne prawo przyjść i nas pouczać? Skoro 
w takiej sytuacji, tak się zachowuje. Ja jestem dzisiaj pełen wdzięczności mojemu Wójtowi z 
Miękini który, u którego byłem na sesji i była rozmowa również na temat wsparcia dla szpitala. On 
tylko powiedział takie zdanie zobaczymy co dalej będziecie robić to ja podejmę decyzję. Nie robi 
wokół tego polityki po prostu dał i to się chwali, to jest postawa. A my, ja będę tym, który będzie 
się sprzeciwiał, aby ten szpital miał oblicze polityczne, tego nie może być, bo my to musimy 
zrobić wszyscy dla wszystkich mieszkańców naszego powiatu. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję bardzo czy ktoś chce złożyć jakieś  oświadczenie jeszcze? 
 
Głos z sali 
Książka. 
 
Przewodniczący Rady 
Chciałem oświadczyć jako radny, że nie chciałem nie było moim zamysłem obrażenie 
kogokolwiek, tym bardziej Pana Burmistrza. Oświadczam to z dużym smutkiem jako radny 
wybrany z Gminy Środa Śląska, jednocześnie człowiek tej ziemi średzkiej jest mi bardzo przykro, 
że do takiej sytuacji doszło. Zamykam dyskusję w tym punkcie.  
 
Ad. 13/Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja mam do Państwa taką informację,  wpłynęła do Biura Rady taka, takie pismo od Pani poseł 
Agnieszki Dziemianowicz-Bąk na ręce Przewodniczącego do Państwa wiadomości. Treść tego 
pisma jest dostępna w Biurze Rady, a chodzi tu o podjęcie ewentualnej uchwały Rady Powiatu w 
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Środzie Śląskiej w sprawie szacunku dla praw człowieka. Zostawiam to Państwa ocenie, wgląd 
jest do, w Biurze Rady. Myślę, że jeżeli Państwo sobie życzycie to Panie z Biura Rady prześlą 
Państwu projekt tej, tego stanowiska wraz z uzasadnieniem. Państwa ocenie zostawiam czy 
będziemy nad tym procedować czy też po prostu Państwo sobie przemyślicie treść tego pisma. 
Pani Skarbnik proszę. 
 
Skarbnik 
Ja chciałam Państwu tylko przypomnieć, że zbliżamy się do procedowania, do ustalania budżetu 
na rok 2021, jeżeli ktoś z Państwa bo dzisiaj właściwie mija termin nie złożył jeszcze swojego 
wniosku to będziemy czekać do końca tygodnia, także zapraszamy, zachęcamy do składania 
wniosków. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie widzę chętnych dalszej dyskusji o, przepraszam bardzo, Pani Maria Zachary, Pani radna 
Maria Zachary. 
 
Radna Zachary 
Panie Przewodniczący ja chciałam w kwestii takiej formalnej zapytać o te 15 minut, które mamy 
dla samorządów, ponieważ dzisiaj przyznaję, że jestem zbulwersowana, ponieważ została 
zamknięta dyskusja, kiedy słychać było z tyłu ja słyszę tutaj, że chcieli zabrać głos inni, którzy 
tutaj do nas przyszli. Pan Przewodniczący zamknął tą dyskusję. Panie Przewodniczący druga 
sprawa to jest taka, jeżeli my nie możemy w tym punkcie mówić jako radni, bo tak to też było i z 
Panem radnym Panem Czesławem to mam pytanie, Pana Przewodniczącego wnioski dotyczą 
jako radnego czy jako, czy jako osoby prowadzącej dzisiejsze spotkanie? Bo tutaj już nie 
rozumiem. Podsumowanie Pana było po prostu jako radnego w związku z tym chyba wszyscy 
powinniśmy w tym momencie zabierać głos. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Pani bardzo. Przede wszystkim, proszę przypomnieć mi czy głosowaliśmy porządek 
dzisiejszych obrad? Głosowaliśmy? 15 minut dla samorządu, czy padł wniosek jakikolwiek o to, 
żeby rozszerzyć to o następne 15 minut, nie przypominam sobie. Jeżeli padłby taki wniosek, nie, 
nie, jest punkt programu 15 minut dla samorządu, zgadza się? Jest punkt 15 dla samorządu i 
trzymamy się tego porządku obrad i tak będę robił proszę Państwa będę się trzymał porządku 
obrad. Ale gdy, jeżeli padnie wniosek formalny z Państwa strony o wydłużenie tego porządku 
obrad o następne 15 czy 20 minut, Rada to przegłosuje, zgadzamy się z tym? Nie, nie, 
momencik, momencik, momencik jeżeli ktoś z radnych będzie chciał wydłużyć 15 minut dla 
samorządu, ponieważ uzna, że z jakiś względów, względy społeczne wymagają wydłużenia tego 
porządku obrad przegłosujemy to przez Radę. Jest punkt 15 minut dla samorządu i nie będziemy 
z tego punktu robić 115 minut dla samorządu, będzie 15 minut dla samorządu. Jeżeli Państwo 
zgłosicie wniosek formalny o wydłużenie porządku obrad o następne 15 czy 20 minut 
przegłosujemy to i przyjmiemy bądź też nie. Ja nie miałem pojęcia Pani radna, że będzie Pan 
Burmistrz, czy będą goście przecież nikt mi tego nie mówił. Czy, no więc właśnie to dlaczego ja 
mam zmieniać porządek obrad jak mi się chce. Natomiast jeśli chodzi o moje wystąpienie ja 
przyznaję, że tutaj wykorzystałem swoje prerogatywy jako przewodniczącego, wykorzystałem je 
jako Przewodniczący Rady. I uważam, że czułbym z Państwa strony wsparcie, gdybyście 
Państwo powiedzieli mi, bo usłyszałem w  Pani głosie połajankę też w moim kierunku. Pani 
radna, niech Pani będzie radną powiatową bardzo Panią proszę, niech Pani zostanie radną 
powiatową. Nie no.  Ale czy ja zostałem, zostałem wybrany demokratycznie głosowaniem 
Przewodniczącym Rady i korzystam z tych uprawnień. Natomiast, jeżeli proszę myśleć w 
kategoriach powiatowych ja wiem, że Pani może być trudno, ale musi Pani zacząć tak myśleć, bo 
mi jest ja już powiedziałem mi jest bardzo przykro, że Pan Burmistrz mój Burmistrz, mój Burmistrz  
z mojej  Środy Śląskiej przychodzi do zupełnie osobnego, jednostki samorządu terytorialnego. To 
tak jak ja bym poszedł na sesję przepraszam wymienię teraz Miękinię zupełnie przypadkowo i 
krzyczał na Wójta Miękini, że mi się nie podoba, że on robi drogę na jakimś tam odcinku, jakim 
prawem? Myślą, że Państwo ten mój apel zrozumieli. My się rządzimy swoimi prawami, my 
jesteśmy wybrani przez społeczeństwo jesteśmy radnymi powiatowymi i proszę nas poszanować. 
I Panią to nie zabolało? Bo to też do Pani było, że Pani jest tak niespecjalnie Pani działania na 
cześć tego szpitala, zauważyła to Pani? Bo mnie to zabolało, że my nic nie robimy, a przecież 
wczoraj Państwu dokładnie wszystko zostało wytłumaczone. Mamy tyle do powiedzenia co Pan 
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Burmistrz, który chce organizować przejazd przez 94, żeby postawić tam światła od 6 lat. Bo się 
nie zgadza główna Dyrekcja Dróg Publicznych. Takie same mamy my w stosunku do NFZ-u 
żądania możemy sobie żądać a oni mogą nam powiedzieć, ale my wam nie damy. No zrozumcie 
Państwo to. I te połajanki ze strony Pana Burmistrza. Ja nie jest osobą agresywną naprawdę 
wierzcie mi niech mi Bóg świadkiem, ale jak można tak się zachowywać. Jeżeli byłem  dwa czy 
trzy razy na sesji rady powiatu, gminy to po to, żeby podziękować, przeprosić, albo poprosić o 
coś, a nie wystawiać laurkę czy wystawiać cenzurę. Proszę bądźmy wspólnie  radnymi 
powiatowymi. A nie przyczółkami włodarzy gmin. Przepraszam, jeszcze raz przepraszam. 
Zamykam dyskusję w tym punkcie.  
 
Ad. 14/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXIV w kadencji 
2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
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